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Ugodni rezultati cerkniSkega 
gospodarstva v letu 1966 
• BREST IN KOVINOPLASTIKA DIKTIRATA RAST GOSPODAR-
• STVA V CERKNISKI OBCINI - JELKA NA RAZPOTJU ALI 
• PERSPEK'I'IVA NA STEKLENIH NOGAH - CENTER OBR'I'I: 
• PRISILNA UPRAVA SAMQ- NA PAPIRJU - SODELOVANJE 
• SAMO NA PAPIRJU - REALNI OSEBNI DOHODKI SKORAJ 
• V ISTI VISINI KOT V LETU 1965- PRODUKTIVNOST NARA-
• SCA- EKONOMICNOS'I', RENTABILNOST IN AKUMULATIV-
• NOST UPADA - ZADOVOLJIVO POVECANJE PROMETA V 
• TRGOVINI - OBCUTNO POVECANJE CELOTNEGA DOHODKA 
• V SGP GRADISCE, KZ CERKNICA IN ELEKTROZAG 

deks 138, zaradi dobrega gospo
darjenja. 

potrebe probleme? Ali kat druz
ba lahko dovolimo take anoma
lije? Kdo bo reseval jutrisnje 
probleme tega podjetja, kdo bo 
prevzel skrb za delovno silo? 
Prepuscamo bralcem, da sami 
presodijo dogajanja v Jelki. 

Za zakljucek bi lahko ugotovili, 
da je poslovanje cerkniskega go
spodarstva v letu 1966 dokaj ugod
no. Ugotovili bi lahko, da sodelo
vanje med podjetji predstavlja 
neznanko. Podjetja se zapirajo, 
obstaja bojazen od sodelovanja, 
(kaj sele integracije. To velja 
predvsem za mala podjetja, ki se 
ne zavedajo koristnega ucinka ta
kega sodelovanja. Upajmo, da be
do poostreni pogoji gospodarjenja 
v letu 1967, pripeljali do delitve 
dela v obcinskem merilu in sode
lovanja med podjetji, saj si druz
beni razvoj ne moremo drugace 
zarnisliti, kakor v najbolj racio
nalnem koriscenju druzbenega 
bogatstva. 

Branko Misic 

Na obcnem zboru koordinacijskega odl)ora sindikata v kombi
natu Brest so poudarili, da bi novi koordinacijslci odbor moral 
bolj programsko usmerjati svoje delo, ce naj se koncno Ie vklju
ci v razresevanje problemov, ki prizadevajo BREST kot celoto. 
Kot pa se je pokazalo ob razpravah o novi analiticni oceni de
lovnih mest, neinformiranost kolektiva navzlic· vsemu doseda
njemu govorjenju, da jo bo treba izboljsati, se vedno pomeni 
najvecjo slabost pri razvijanju in poglabljanju samoupravljanja 
v kombinatu BREST. Na sliki: delovno predsedstvo in del ude-

lezencev obcnega zbora. 

:Ze samo dejstvo, da so vsa pod
jetja v cerkniski obcini pozitivno 
zakljucila poslovanje v letu 1966, 
deluje razveseljivo. Poreformni 
ukrepi, ki so poostrili pogoje go
spodarjenja in onemogocili nada
ljevanje "ekstezivnega gospodarje
nja, so postavili pred gospodarske 
organizacije kopico problemov. 
Lahko ugotovimo, da je gospodar
stvo cerkniske obcine uspesno re
silo nastalo problematiko, ceprav 
so obstajale tudi negativnosti v 
poslovanju posameznih podjetij . 
Kljub pozitivnim rezultatom, do 
sezenim v letu 1966 na podrocju 
povecevanja obsega proizvodnje 
in produktivnosti dela, ugotavlja
mo, da so vlozena sredstva 
nezadovoljiv ucinek. 

Giba nje osebnih dohodkov, gle
dano nominalno, je v porastu in 
sicer povecanje v masi znasa po
precno 15 % za celotno gospodar
stvo. Povecanje osebnih dohodkov 
po podjetjih je v skladu s pove
canjem produktivnosti dela in 
obsega proizvodnje. Poprecni 
osebni dohodek v letu 1966 znasa 
65.000 S din. -Ta znesek je nizek, 
vendar razumljiv zaradi vpliva 
nizkih osebnih dohodkov v lesni 
industriji, ki zaposluje najvec de
lavcev. 

Nominalno povecanje osebnih 
dohodkov v omenjenem odstotku 
ni zadovoljivo, ce upostevamo, da 
so zivljenjski stroski narasli v le
tu 1966 poprecno za 23 %. Torej 
realni osebni dohodki imajo ten
denco stagnacije, ceprav se nomi
nalno povecujejo. 

Zelje volivcev v Loski dolini 
Celotni dohodek v gospodarstvu 

je narastel za 19 %, oziroma od 
130,915.583 N din v letu 1965 na 
155,844.109 N din v letu 1966. Tako 
povecanje celotnega dohodka je 
predvsem posledica narascanja 
produktivnosti dela, ceprav so tu
di cene imele delez v tern pove
canju. Povecanje celotnega do
hodka v industriji je izredno di
namicno, razen na Jelki in v Ga
bru. Negativne rezultate glede po
vecevanja celotnega dohodka pri
kazujejo: Vodna skupnost in Go
stinstvo Cerknica. 

Produktivnost merjena z neto 
produktom na zaposlenega, je v 
porastu. Povecanje produktivnosti 
so dosegle te gospodarske organi
zacije: Gaber z indeksom 124, Ko
vinoplastika z indeksom 103, Brest 
z indeksom 105, Jelka z indeksom 
129, GradiSce z indeksom 147, Vod
na skupnost z indeksom 133, KZ 
Cerknica z indeksom 107, Skocjan 
z indeksom 111 (produktivnost 
merjena z dohodkom) in Gostin
stvo z indeksom 129 (produktiv
nost merjena z dohodkom). Padec 
produktivnosti, merjeno po ome
njeni metodologiji, srecamo le v 
Elektrozagi, kar ni rezultat slabe
ga gospodarjenja, temvec tdnih 
vplivov na neto produkt. 

Primerjava deleza porabljenih 
sredstev v strukturi celotnega do
hodka pokazuje porast, kar pa 
negativno vpliva na ekonomicnost 
poslovanja. Vzroki za povecan]e 
deleza porabljenih sredstev pa so 
delne spremembe asortimenla, 
povecanje cen in izdatkov za sto · 
ritve. v letu 1965 so znasala po
rabljena sredstva 80,678.442 N din, 
v letu 1966 pa 99,459.092 N din, 
ali povecanje za indeks 124. 

Narodni dohodek se je povecal 
od 50,237.139 N din v letu 1965 na 
56,385.017 N din v letu 1966, ali 
za indeks 112. Najugodnejse po
vecanje narodnega dohodka je 
doseglo Gradisce, in sicer za in-

Menim, da je vazno omeniti, da 
je bila v mesecu decembru v Cen
tru obrti uvedena prisilna uprava. 
Problem je v tern, da je Skup
scina obcine Cerknica po uvedbi 
prisilne uprave vso problematiko 
podjetja prenesla na prisilnega 
upravitelja in komisijo. Ali res 
ni Skupscina zainteresirana za 
pravilno resitev problemov tega 
podjetja? To vprasanje puscamo 
odprto, v upanju, da se bedo od
govorni zanj zainteresirali. 

V Jelki zopet referendum. V ca
su, ko podjetja skrbijo za inte
gracijo in skupno resevanje pro
blemov, pa v Jelki srecujemo ne
kaj nasprotnega . .Menim, da pod
jetje, kat celota druzbe, ne more 
nadaljevati pot v nasprotni sme
ri druzbenega razvoja. Ali se v 
Jelki zavedajo, da ustvarjajo brez 

V zadnj1h dveh mesecih je bilo 
opaziti v Laski dolini zivahno 
predvolilno dejavnost. Krajevna 
konferenca SZDL je sklicala raz
sirjeni sestanek z obcinskimi od
borniki, predstavniki druzbeno 
politicnih organizacij, drustev in 
podjetij . Zbora volivcev za po
drocje celotne Loske doline se je 
udelezilo preko 250 volivcev. Obc. 
ni zbor organizac1je Zveze borcev 
je bil polnostevilen. Zbora .clanov 
Zveze komunistov se je udelezilo 
okoli 150 clanov in raznih pred
stavnikov. Kandidacijski zbori vo
livcev pa so bili nekolko slabse 
obiskani ravno zaradi predhod
nih razprav. 

Na vseh zborih in posvetih so 
volivci govorili o pripravah na 
volitve, taka obcmske, republiske 
in zvezne, ter o kvaliteti bodocih 
odbornikov odnosno poslancev. 
Rdeca nit vseh zivahnih in kritic
nih razprav je ugotovitev splos
nega pomanjkanja financmh sred-

Kandidiranje v predstavniska telesa koncano 
V dosedanjem predvolilnem obdobju Iahko damo kratk-o 

oceno, da je bilo ze v postopku evidentiranja opaziti vecjo res
nost pri izbii:anju moznih kandidatov, kot je bilo to pri prejsnjih 
volitvah. 

Letosnji kandidati predstavljajo tudi napredek za strukturo 
skupscine. Po starosti je bilo evidentiranih 66 % kandidatov, sta
rih do 39 let, 45 % kandidatov z najmanj srednjo solo. Od 42 
evidentiranih kandidatov jih je bilo 58 evidentiranih na sestan
kih clanstva druzbeno politicnih organizacij in volivcev, pred
vsem na konferencah Krajevnih organizacij SZDL in na obcnih 
zborih sindikata. Ta podatek kaze na zivahno predvolivno aktiv
nost in potrjuje dejstvo, da je prav izbor kandidatov tisti del 
volitev, ki krepi teznjo po demokraticnosti izbora. 

V volilni enoti st. 23 Cerknica-Ribnica volinlo tudi letos 
poslance v Organizacijsko-politicni in Socialno-zdravstveni zbor 
Skupscine SRS. Na kandidacijskih zborih so hili izbrani: za 
Organizacijsko-politicni zbor kandidata Franc Levee in Joze 
Tisler, za Socialno-zdravstveni zbor pa kandidata doktor Ciril 
Kumelj. D. M. 

stev za normalno dejavnost in iz
vedbo programa dela Krajevne 
skupnosti Laska dolina v 1. 1967. 
In kaksne so zelje volivcev? 

Potreba po gradnji nove sole se 
vlece ze vrsto let, saj so sedanji 
prostori Osemletke v Starem trgu 
absolutno neprimerni in nehigi
enski. Nadaljevati bi bilo potreb
no dela pri gradnji vodovoda. Re
publisko cesto Planina-Rakek
Prezid bi bilo potrebno asfaltirati 
na odsekih, kjer se ni. V Babnem 
polju bi bilo potrebno z novim 
solsklm letom ponovno ustanoviti 
solo za 4 nizje razrede, ker ucenci 
izgubijo ker se vozijo do 200 uc
nih ur letno in so ucni uspehi zelo 
slabi. Elektricno omrezje za vasi 
Markovec, Knezja njiva, Vrhnika, 
Podcerkev, Dane in je 
potrebno preured1ti in izboljsati 
napetost, saj vascani ne morejo 
poslusati celo radia, da ne govo
rimo, da bi prikljucili na omrezje 
razne gospodinjske in gospodar
ske stroje. Poziralnik »Golobino« 

v Darrah bi bilo potrebno ured1ti , 
da ne bi voda veckrat na leto po
plavljala ogromno povrsino njiv 
in travnikov, ter povzrocala kme
tom veliko skodo. Kmetom iz vi
sinskih krajev je potrebno v vecji 
meri povrnlti skodo, ki jo povzro
ca divjad, lovskim druzinam pa 
dovoliti vecji odstrel divjadi. Ob . 
cinske ceste so zelo slabe, zlasti 
na odsekih Stari trg, Nadlesk, 
Podcerkev, Dane, Pudob, Kozari
sce m Stari trg, Markovec. Popra
viti pa je potrebno tudi nekatere 
gozdne poti, kajti splosna ugoto
vitev je, da so gozdne poti zelo 
slabe. 

Kulturni dam v Starem trgu je 
brez straniSca, kljub temu, da so 
v njem razne kulturne prireditve, 
kino, klubski prostori, kjer so raz
ni sestank1, knjiznica itd. 

Velika zelja otroskega vrtca v 
Starem trgu je, da bi za naj 
mlajse uredili tudi otrosko igri
sce. Zazidalni nacrt za podrocje 

(Nadaljevanje na 4. str.) 

Uspesen seminar za vodstveni 
kader v podietiu .. Gaber" 

V podjetju Gaber Stari trg se 
zavedajo, da za uspesno reseva
nje poslovne politike podjetja od
locilno vlogo napravijo usposob
ljeni kadri. V ta namen so se od
locili za izvedbo serninarja za vo
dilne !judi v podjetju (sefe sluzb, 
oddelkovodje in druge) . Seminar, 
ki je trajal 40 ur so izvedli v so
delovanju z Delavsko univerzo 
Cerknica. Na seminarju so preda
vali Zdravko Troha o psihosoci
a lnih odnosih v kolektivu in o 
sistemu vodenja. Franc Levee o 
organizaciji proizvodnje in po
slovanja in Vojko Harmel o delu 
z ljudmi in o psihologiji dela. 

Interes za vse teme je bil zelo 
velik, saj se je seminarja udele
zevalo vedno po 19 clanov kolek
tiva. Seminar je trajal dvakrat 
do trikrat v popoldanskem casu 
Udelezenci seminarja menljo, da 
so take oblike izobra:Zevanja zelo 
potrebne, ker lahko vplivajo na 
neposredno resevanje dolocem 
problematike. 

Pl'icakujemo, da bo slo podjetje 
tudi v bodoce v organizacijo ta
kih in podobnih oblik usposablja
nja svojih clanov, za katere lah
ko trdimo, da imajo neposrednc 
ekonomske ucinke. 

MILAN STRLE 
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Javnost naj bo seznanjena 
z zakonitimi predpisi 

Nejasnosti in razlicna pravna tolmacenja glede izvajanja Tetnelj
nega zakona o gozdovih so izzvala zelo zivo diskusijo med obcani. 0 
teh vprasanjih je od novembra leta 1965 dalje, ko je iz5el nov Temeljni 
zakon o gozdovih, skupscina obcine Cerknica na vseh svojih sejah raz
pravljala, vendar si odborniki, kot tudi drugi obcani, niso bili enotni, 
kaj je zakonito in kaj ni. Zato je obcinska skupscina imenovala poseb
no odbornisko komisijo z nalogo, da prouci nejasnosti pri izvajanju 
Temeljnega zakona o gozdovih. V ta namen je komisija sklicala raz
sirjen posvet, na katerega je povabila se predstavnike pravOS()dja, 
Gozdnega gospodarstva in republiskega poslaJlca gospodarskega zbora 
tov. Lesarja. Razgovor na posvetu je potekal v obliki postavljanja vpra
sanj in diskusije o teh vprasanjih, nakar je bil na vsako vprasanje 
podan pravno obrazlozen odgovor. Ta vprasanja in odgovori pa so 
sledeci: 

Vrasanje: Kaj se smatra za no
vo in kaj za staro hlodovblo? 

Odgovor: Za staro hlodovino se 
smatra vsa tista hlodovina,_ ki je 
bila podrta ali posekana pred 
izidom republiskega Zakona o 
gozdovih, ki je zacel veljati 12. 11. 
1965. Vse kar je bilo podrto ali 
posekano po 12. 11. 1965 se sma
tra za novo hlodovino. 

Vprasanje: Kaksno praviCo ima
jo lastniki gozdov nad hlodoYino, 
ki je bila podx,ta ali posekana 
pred izidom Temeljnega zakona 
o gozdovih? 

Odgovor: Lastniki gozdov ima
jo prosto razpolagalno pravico 
nad hlodovino, ki je bila podrta 
ali posekana pred 12. 11. 1965. 
Ph tern pa so dolzni placati bio
losko amortizacijo, usluge GG in 
prometrri davek. V kolikor tega 
ne store, se na predlog GG, ali 
pristojnega obcinskega organa 
uvede proti njim pravni izterje
valni p0stopek. Taki primerl so 
tudi ze v postopku. 

Vprasanje: Kdo ima pravico 
odkupiti hlodovino? 

Odgovor: Zakonito pravico nad 
odkupom hlodovine ne glede ali 
je stara ali nova, ima izkljucno 
gozdno gospodarska organizacija, 
ki je na doticnem gozdno gospo
darskem obmocju, kjer se ta hlo
dovina nahaja. 

Vprasanje: Ali smejo podjetja. 
v obcini ali izven nje odkupovati 
hlodovino direktno od lastnika 
gozda? 

Odgovor: Vsak odkup hlodovine 
mimo gozdno gospodarske orga
nizacije je nezakonit. Podjetja in 
posamezniki, ki -so hlodovino od
kupovali direktno od lastnikov so 
v tozbenem postopku. 

Vprasanje: Kaksno 
pravico ima lastnik gozda po Te
meljnem zakonu o gozdovih? 

Odgovoll: Lastniku gozda je za
jamcena njegova lastnina gozd
nih sortimentov na panju, za kar 
dobi placilo, ki zavisi od klase 
teh sortimentov in od vrednosti 
razredov. Z republiskim predpi
som je dolocena minimalna cena 
lesa na panju. V kolikor lastnik 
gozda sodeluje pri obdelavi in 
spravilu gozdnih sortimentov, se 
mu prizna se placilo za vlozeno 
delo. 

darska organizacija s tern, da 
lastniku gozda izplaca vrednost 
gozdnih sortimentov na panju in 
delo lasfniku, ce ga vlozi v posek 
in spravilo. 

'fprasanje: Ali lahko gozdno
gospodarska organizaCIJa opravi 
posek gozdnih sortimentov, ce te
ga ne Iastnik gozda sam? 

Odgovor: V kolikor lastnik goz
da noce posekatj gozdnih sorti
mentov, pa je po gozdno gospo
darskem nacrtl\<._predviden posek, 
lahko gozdno-gospodarska organi
zacija postavi lastniku gozda rok, 
do katerega mora posekati gozdne 
sortimente. Ce tudi v tern roku 
lastnik gozda ne poseka odmer
jenih kolicin gozdnih sortimen
tov, lahko opravi secnjo gozdno
gospodarska organizacija sama. 

Vprasanje: Kaj lahko ukrepa 
gozdnogospodarska organizacija v 
cilju gozdnega reda? 

Odgovor: Po dolocbah Zakona 
o gozdovih je gozdno gospodarska 
organizacija dolzna storiti vse po
trebno, da se ohrani gozdni red 
in da gospodari po nacelu »do
brega gospodarja«. V ta namen 
ji sluzi bioloska amortizacija. Iz
vajanje gozdnega reda nadzira 
obcinski gozdarski inspektor. 

Vprasanje: Ali se smatra rasto
ci les po travnikih za gozdno les
no maso? 

V kolikor raste les na 
travniSkih povrsinah in niso te 
povrsiqe stete kot gozd, je ta les
na masa izven Zakona o gozdo
vih in lastnik s tern lesom prosto 
razpolaga. 

Vprasanje: Ali ima lahko in 
pod kaksnimi pogoji obcan v po
sestl motorno zago (venecianko)?, 

Odgovor: Obcan ima lahko v 
posesti venecianko, vendar lahko 
na njej razreze le hlodovino, ki 
mu je dodeljena za lastno upora
bo. Od posesti take zage pa mora 
po odloku skupscine obcine Cerk
nica placati davek v viSini 800 N 
din. v kolikor pa zeli opravljati 
razrez za usluge ali za blagovni 
promet, pa mora imeti posebno 
obrtno dovoljenje. Ce tega nima, 
pa kljub temu vrsi razrez, krsi 
s tern zakonske predpise, za kar 
so predpisane visoke denarne kaz
ni. 

Vpra.Sanje: Ali se lahko spre
minjajo cene gozdnim sortimen
tom? 

Odgovor: Cene gozdnim sorti
mentom, so predpisane z zvelmim 
predpisom, ki doloca maksimalne 
cene po klasah. Dolder velja tak 
zvezni predpis ne more spremi
njati cen niti industrija, ki pre
deluje les niti gozdno gospodar
stvo, ki gospodari z gozdovi, niti 
noben organ v obcini ali repu
bliki. 

Vprasanje: Ali je pricakovati, 
da bo prislo do sprostitve cen 
hlodovini in lesnim izdelkom? 

Odgovor: Kolikor je znano, do 
sprostitve cen se ne bo priSlo tako 
kmalu, ker obstoja neskladnost 
med povprasevanjem in ponudbo 
gozdnih sortimentov in zaganega 
lesa. Vendar pa slovenska lesna 
industrija podpira sprostitev cen 
hlodovine in zaganega lesa ter 
lesnih izdelkov. 

Vpra.Sanje: Ali bi lahko lesna 
mdustrija v obcini vzddala spro
stitev cen? 

Odgovor: Ne more se trditi, da 
bi to sprostitev lahko prenesla 
vsa podjetja lesne stroke v nasi 
republiki. Vendar papa si za tako 
sprostitev se posebej prizadevajo 
na Brestu, s cimer dokazujejo 
svojo usposobljenost vkljucevanja 
v svobodno tdisce gozdnih in les
nih izdelkov. 

Vprasanje: Ali se lahko v okvi
ru ene formira samostojno 
gozdno gospodarstvo? 

Odgovor: Gozdno- gospodarske 
organizacije se ne morejo formi
rati striktno v obmocju obcinskih 
mej . Gozdno gospodarske organi
zacije se formirajo na obmocju 
po naravnih, gospodarskih in dru
gih razmerah, ki omogocajo pra
vilno gospodarjenje z gozdovi. 0 
formiranju gozdno gospodarskih 
obmocij po zakonu odloca izkljuc
no izvrsni svet SR Slovenije. 

Vprasanje: Kaksne pravice ima 
lastnik gozda v pogledu samo
upravljanja? 

Odgovor: Vsak lastnik gozda je 
upravicen sodelovati v upravlja
nju gozdnogospodarske organiza
cije in njenih delovnih enotah v 
tistih zadevah; ki zadevajo gospo
darjenje z njegovim gozdom. Te 
pravice p a m orajo biti dolocene 
s statutom ali drugim splosnim 
aktom gozdno gospodarske orga
ganizacije. 

Vendar pa je ugotovljeno, da 
gozdno gospodarska organizacija, 
ki gospodari z gozdovi v obcini 
Cerknica, ni se storila vseh po
trebnih akcij, da bi v upravlja
nje zasebne lastnike 
gozdov s celotnega obmocja ob
cine, kar pa neugodno vpliva na 
razpolozenje in na vse nadaljnje 
akcije, ki se ticejo gospodarje
nja z gozdovi v zasebn i lastnini, 
kot do doloca zakon. 

Franc Tavzelj 

Stran 3 

Sejem pohistva v Parizo 
Vsako drugo leto je v Parizu mednarodni sejem pohiStva. Predstavlja 
viSek tovrstne demonstracije pohistva v Evropi. Zato ga arhitekti, tr
govci, predvsem pa proizvajalci pohistva nestrpno prieakujejo. Le se
jem pohistva v Milanu lahlw primerjamo s pariSkim, vendar ima bolj 
nacionalni pomen. Objavljamo dve liki. 

Prolzvajalci, ki hocejo proizvajati pohistvo . v vecjih serijah in iscejo 
kompromis med trgom in proizvodnjo ter skusajo UJ:lorabiti ccnejse 
surovine, so prikazali modele, ki predstavljajo prehodno obliko med 
ostrorobnim modernim in zahtevnim stilnim pohistvom. Predvidcvajo, 
da bo ta skupina primerna za poprecnega potrosnika in zato najobsez-

nejsa. 

Kuhinjsko pohistvo ni vee samo bele barve, ampak raznih barvnih 
odtenkov in kombinacij. Kuhinjski aparati so vedno bolj izPopolnjeni 
tudi prostori ne vee tako skromni. ' 
Od jugoslovanskih proizvajalcev je najvec pokazala lovarna MEBLO 
iz Nove Gorice. Za Brest moramo reci, da ni pokazal, kolikor bi lahko 
Za take sejme se bomo morali v bodoce bolje pripravitl. Ing. Jurkovic Vprasanje: Kaksno razpolagal

no pravico ima lastnik gozda bad 
gozdnimi sortimenti? 

Odgovor: Lastnik gozda ima po 
zakonu pravico do lesa za kmecko 
gospodarstvo in gospodinjstvo ter 
za potrebe domace lesne obrti v 
okviru donosnih moznosti gozda. 
Konkretne kolicine pa predpiSe 
skupscina obcine Cerknica z po
sebnim odlokom. Po tern odloku 
je predpisano za domaco uporabo 
za lastnike, ki se bavijo z lastno 
kmetijsko proizvodnjo 2 rna, za 
druge lastnike, ki se ne bavijo z 
lastno kmetijsko proizvodnjo pa 
1 m3 iglavcev. Vsi lastniki pa ima
jo pravico do drv za lastno upo
rabo. Ta kolicina drv zavisi od 
zmogljivosti gozda, kar odreja 
p ristojna gozdno-gospodarska or
ganizacija. 

Socialisticna zveza mora postati tribuna obcanov 

Z vsemi ostalimi kolicinami. pa 
razpolaga pristojna gozdno gospo-

lz Bresta 
V rekonstruirani kotlovnici to

varne pohistva v Cerknici, so 
pred kratkim zaceli uporabljati 
kot gorivo mazut (gorilno olje). 

S tern se bodo znatno pocenili 
stroski kurjenja in ciScenja. Pa 
tudi okoliSki prebivalc1 bodo lazje 
dihali, saj ne bo vee saj. 

Za novega predsednika Obc. konference SZDL je bil izvoljen Tone KRASOVEC in za clana Zvezne kon
ference SZDL Janez Stanovnik, clane Rep. lwnference SZDL Slovenije Joze Hren in Franc Hvala 

Predsednik Obcinskega odbora 
SZDL Cerknica Franc Hvala, je 
v svojem uvodnem referatu po
udaril, da je obdobje, ki ga ziVl
mo, obdobje, ko moramo povecati 
aktivno vlogo clanstva in vseh 
obcanov v socialisticni zvezi, ter 
hitreje razvijati temu ustrezno 
vsebmo in demokraticno delova
nj e enotne organizacije, od kra
jevnih organizacij SZDL do repu
bliske konference. 

Ugotovil je, da v odnosu do dru
gih druzbeno politicnih orga niza
cij , se doslej msmo uspeli pre
magati vseh starih metod in zelja, 
da bi bila SZDL bolj zagovornica 
dolocenih zelja in gledanj ter spo
sobna dokazati , da je prakti cno 
potrebno, da postane Socialisticna 
zveza ena tistJh organizmov, pre
ko katerih se programirajo vse 
skupne akcije. 

Udelezenci so v razpravi ugoto
vili, da je po skoraj dveletnem 
obdobju ukrepov gospodarske re
forme tudi nase obcinsko gospo-

darstvo doseglo precejsnje rezul
tate. Novejsi ukrepi kreditnega 
m deviznega sistema pa bodo 
imeli svoj vpliv na gospodarstvo 
prav kmalu, vendar so kolek.tivi 
na to pripravljeni. 

Z zaskrbljenostjo so obravna
vali narascanje stevila nezaposle
nih, kajti najnovejsi podatki po
vedo, da isce v nasi obcmi zapo
slitve okoli 250 !judi in, da je od 
teh najvec mladine, ki iSce svojo 
prvo zaposlitev. Teze za nacrt 
razvoja obcine do 1970 leta pred
videvajo minimalen porast stevi
la zaposlemh. 

Predstavniki kolektivov sol so 
odlocno govorili, da ne morejo 
biti zadovoljni s stanjem solstva 
v celoti, stanjem prosvete in kul
ture in stanjem organizacij in 
drustev . Sarno nov Zakon o fi
nanclranju vzgoje in izobrazeva
nja, so bili mnenja, da ne bo re
Sil problemov, lahko da jih bo 
omilil in morda zagotovil stalen 
vir sredstev. 

Poseben delez v razpravi je do
bilo tudi realnejse programira
nje razvoja komune, zlasti v per
spektivnem planu. 0 tern b1 mo
ral obveljati skupen dogovor go
spodarskih ciniteljev in progra. 
merjev, kar bi zagotovilo realnost 
in stalnost tako postavljenega 
programa. 

Prav tako je veljal poseben po
udarek v razpravi informiranju 
obcanov, ki je bilo doslej morda 
pomanjkljivo. Gospodarske m 
druzbeno politicne organizacije bi 
si morale prizadevati za cim tes
nejse stike med obstojecim gla
silom in konkretno problematiko, 
kt naj bi bila obsezena v gla ilu. 
Najti bo potrebno tudi stalen vir 
financnih sredstev. 

Na koncu so bili izvoljeni novi 
organi Konference SZDL. Za 
predsednika Konference Tone 
Krasovec, za podpredsednika 
Marko 2nidarsic, za clana Zvezne 
konference SZDLJ Janez Stanov-

mk, za clane RepubliSke konfe
rence SZDL Slovenije Hren Joze 
in Hvala Franc, ter clane Izvrs
nega odbora obcinske konference: 
Joze Hrane, Ivan Urbas, Janez 
Markovic, Marica Obreza, Slavko 
Berglez, Vinko Strle, Janez Lo
gar, Anton Koscak, ing. Drago 
Mazi in Franc Hvala. 

D.M. 

Nagrade 
v Brestu 

Delavski svet tovarne pohistva 
Cerknica je odobril denarne na
grade Ivanu Tekavcu, instruktor· 
ju krojilnice, Danijelu Otonicar
ju, delavcu v II. strojni in Ma
riji Otonicar, delavki v I. strojni. 

Imenovani so narnrec dali zelo 
koristne predloge za tehnicne iz
boljsave na obratovalnih strojih, 
s katerimi bi se vidno zvisala 
produktivnost izdelave nog in 

letvic 7a glasbene oma
rice. 
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Jesne indnstrije v ohiru sveia za 
podarsko izdelali ran-ojoi pro

gram te gospodarske panocre. J;jer 
bi posebej og-otorili momosti so
deloQD,ja -Gabra- z obstojeeo 
lesno indostrijo v LoSk:i dolini. 

Zaradi velikega -lerila nere5e
nib TJ)ra.Sanj komunalne nreditTe 
v I.oSki dolini so sklenili komo
nisti. da bodo organizirali sesla
nek med clani krajevne skupno
sti,. d.rtdbeoo politiCnimi organi
:rad,ja.mi in delo-mim.i organizaci
jami fer predsednikom obCine. oa 
liafe.rem bodo obravoavali pro
gram deJa krajevne skopnosti in 
skoSali. najti reSitev za finansira
nje gradoje nove -ole. 

Ker ilanom ni bila do>olj po
znana noTa sianonmjska pol.itika 
v reformnem Casu. so se dogo>o
rili za skopSCino lanornlcev 
I..oSki dolini. na kaleri naj bi go
vorili o programu dela stanovanj-

ega podjefja in seznanili obiia
ne z tiSi:no razpoloiljirih sred
stev :za sfanoT'3Djsko gradnjo. 

Komuoisti so od predstanrikov 
Gozdnega gospodars va 7ahtevali, 
da se delo sveta kmetov v okriru 
nji.hove organizacije okrepi. Pred
vsem. gre 23 poveeanje neposred
nih tikov med Gozdnim gospo
darskom Poslojna in za.sebnib 
gozdni.h proizrnjalcev, kateri so 
bill doslej dokaj Sibki. 

Tovrstnib dagovorov. so na kon
eu poodarili komunisti, si 5e zele. 
kajti le s sprejemanjem jasJib 
23kljnCkov in z veijo mero odgo
vornosti ne bo prihajalo do 23-

()strifev v odnosib med organiza
t'ijami v LoSki dolini in SirSo ko
mnnalno skopoosljo. 

Danimi.r Mazi 

St. · 4 - 1. aprila 1967 

Ob stroju za izdelavo lesne volne v ffiektro Zagi. 

meril u ravicenosti do stanovanja? 

----
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Ali je res tak:o? Naialost ne. 
V naSi obCini imamo dve tovrst:ni 
ustanovi s kapaciteto 130 varo-

anrev. V teh (Stari trg in Cerk
nica) pa je dejansko 60 varovan
rev. kar pa ni niti za polovico 
razpoloZljivi.h kapacite . Vpra5a
mo se labko, kje so otroci tistih 
prosilcev ozi.roma dobitnikov sta
novanj, ki so toliko poudarjali 

potrebo po predSolski vzgoji nji
hovih otrok? 

Mislim, da je tud.i pomisleka 
vredno dejstvo, da moramo vsi 
zaposleni prispevati dolocen de
lei za funkcionalne izdatke to
'"TStnih ustanov, da pa se uslug 
teh bote ali nehote ne poslu.Zuje
mo. Skrajni cas bi bil., da tudi 
Svet za solstvo pri obCinski skup-

e spektiva in monopol 
vilo konkurentov v gostinski stro
ki se veeje. 

Razpravljali so tudi o doseda
njem delu sindikalne podruZnice 
in pa o nalogah no oizvoljenega 
odbora. Za novega predsednika 
sindikalne podruinice je bil izvo
ljen tov. Bogo Modic. 

B. Mille 

scini Cerknica svojo dejavnost 
malo razgiba, ze zarad.i tega, ker 
je z le tosnjim Ietom ukinjena 
m ednarodna CARE pomoc tern 
ustanovam, s katero so te usta
nove pokrivale 66 % materialnih 
izdatkov. Ostane se vpraSa.nje, ali 
bodo zmogli ravno tisti, ki so pri
siljeni na organizirano varstvo 
svojih otrok, plaeati polno elm
nomsko ceno, ki ne bo vee 62, 
ampak 166 N din? 

Menim, da bo tudi po tej plati 
potrebno misliti na to, kolik.Sen 
deleZ bodo prispevale posamezne 
gospodarske organi.zacije za svoje 
zaint.eresirane clane. 

TovariSi, druZbeni in socialni 
delavci, razen analiz in studijev 
bo ravno o tern vpra5anju potreb
no tudi nekaj konkretnega dela in 
ukrepov, ce hocemo dela· ki -ma
teri zagotoviti ne samo stanova
nje, ampak tud.i strokovno var
stvo njenega otroka. 

K.S. 

ielje volivcev v loSki dolini 
adaljevanje s 1. str.) 

LoZa in Starega trga je raz
pravi vendar bi bilo po rebno 
pospe5iti priprave za njegovo do
koneno spreje je. Grobruco na 
2upanovem lazu v Babnem po
lju je potrebno takoj popra\ili 
in prepoyedati da bi gozdarji 
preko nje vozili les ter pospe "ti 
priprave za tzdajo Zbornika- iz 
casov OB. V: ekakor bi bilo po
t.rebno nekaj storiti za zaposlitev 
mladine, kajti opa.Za e vedno 
veeja brezposelnost mladine in 
re.Siti problem ostarelih kmetov. 
Problem prodaje lesa je • e Yedno 
predmet tevilnih razprav. Po 
' ej Yerjetnosb bo potrebno zvi

ti odkupno reno lesa. 
V ek:akor bi e morali obcani 

Lo:ke doline vkljuCiti v tekmo
v nje za olepsavo stavb in ok lja, 
ki .,.a je razpi alo Turistieno dru
• vo · ka dolina v le njem 
m dnarodnem le u turizma. D bi 

mJadmn k najbolj z il 
v p tern c u, bi moralo TVD 
-.Partiz n" in DPD ..SVobod "' 
poiiviti ojo dejavnost, kar p 

St. 4.. --
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Stran 8 GLAS NOTRANJSKE 

Nekaj besed z dobrlm znancem Metodom Arkom 

Radi bi pripravili ljudsko igro 
Predstaviti dolgoletnega vod

jo telesno-vzgojnega in sport
nega zivljenja na Rakeku ne
mara ni tezka naloga. Kot te
lovadec je vel! desetletij nasto
pal v vseh krajih Notranisl<e. 
nred voino pa tudi v tuiini. 
Razen te2a je igral in rPziral 
mnol"o dram in komedii tPr 
liudskih iger v bliznii in dal i
ni okolic1. Vse do 
si ni bilo mo•m<!e zamisliti tP
lovadnega nastopa brez moza. 
ki ie vodil telovadce v belih 
kro;Th. In <!eprav sta ga od 

nastooaio<!ef!a lo
<!ili skorai dve desetletii, ie 
1zgledalo na bradlii ali drogu. 
kot da se ie za trenutek otre
sel od ve<!jih let. 

Takega poznajo Rakov<!ani 
Metoda Arka, telovadca in 
igralca. reziserja in <!loveka. ki 
ob vsaki priliki zna povedati 
primerno salo. 

Kliub temu, da je ze pred 
sedmimi leti sre<!al Abrahama. 
lle vedno snuie na<!rte, kako bi 
orosvetno deiavnost na Rake
ku zopet oziveli. Ni se se pre
dal soominom, eeprav ima le. 
pe dni za seboj. 

.. Telovaditi sem za<!el ze le
ta 1933 pri Sokolu, in do leta 
1959, ko sem izpregel, sem sko
raj vsako leto tudi nastopal. 
Najraje se spommjam predvoj
nih zletov v Pragi, Sofiji, Beo
gradu, Splitu, Ljubljani«, je 
pripovedoval. 

»Ste dosegli kake pomemb
nejse uspehe ?« 

»Da, rakovska telovadna vr
sta je bila nekoe celo tretja v 
Sloveniji. Dobri fantje so bi'li 
tedaj, a zal, nekateri so med 
vojno padli. Sam sem bil tista 
leta v Dachau in drugih tabo
riseih.« 

»Po vrnitvi domov .ste bill 
dusa telesno-vzgojnega zi vlje
nja na Rakeku .« 

Metod Arko 

»No, bilo nas je vee, ki smo 
vodili mladino. Vsako leto smo 
nastopali. Organizirali smo 
mnogo telovadnih prireditev 
in izletov.-« 

»Poleg veselja do telovadbe 
ste tudi radi nastopali v dram
skih prireditvah. Kaj vam je 
bilo bolj pri srcu ?<< 

»Tezko bi se odloeil. Od leta 
1945 sem reziral 14 iger, v' se 
vee pa sem igral. Ampak ta
krat ni bilo teZko zbrati igral
cev, niti metrski sneg nas ni 
zaustavil, da ne bi prisli na 
vaje za igro, ki jo je priprav
ljal tedanji komandant garni
zona na Rakeku, major Jerko
vie. Vsaka premiera je dozi
vela mnogo repriz, ker gle
dalcev zlepa ni zmanjkalo.« 

ako graditi v bodoCe 
Z odlokom Sob Cerknica je do

loeen nov komunalni prispevek, 
katerega bodo plaeali vsi lastniki 
hiS, hisni sveti, obrtniki za svoje 
lokale, industrija in drugi, ki 
spadajo v obmoeje zazidalnih 
okoliSev. Ta prispevek se bo pla · 
eeval od vseh ze obstoje<!ih in 
novih stanovanjskih zgradb. Po 
tern odloku bo treba plaeati za 
bruto zazidljivost stanovanjskih 
povr5in, in sicer do 80 kvadrat
nih metrov po 16 N din od en ega 
kvadratnega metra in za nad 80 
kvadratnih metrov po 17 N din 
po enem kvadratnem metru letno. 

2e Prej ni bilo denarja za ure
ditev komunalnih objektov, zato 
bo sedaj se tezje, saj bo kmalu 

izrabljeno zemljisce, ki je po ur
banisticnem naartu predvideno za 
individualne gradnje. 

Da stanovanjsko vprasanje v 
Cerknici se vedno ni zadovoljivo, 
nam povedo naslednje stevilke, 
ki prikazujejo stanje le pri Ere
stu. 

Od popreeno 1400 zaposlenih, je 
39 delavcev, ki zelijo graditi hiSe 
in kar 79 takih, ki nimajo moz
nosti graditi in raeunajo, da bodo 
dobili stanovanje v bloku. 

Pri Brestu se zavedajo pomemb
nosti stanovanjskega vprasanja, 
zato proueujejo nadaljnjo stano
vanjsko politiko, ki bo nakazala 
perspektivo, kako graditi. 

Bost 

...., ...., 
SGP nGRADISCEu Cerknica 

je odprlo specializirano trgovino z 
GRADBENIM MATERIALOM 

Trgovina je oskrbljena z vsemi vrstami gradbenih materialov. 
katere dostavlja s svojimi prevozi na gradbisca kupcev. 

Organizirana je svetovalna sluzba o uporabi posameznih ma
terialov in potrebnih kolicinah. 

GRADITELJI STANOVANJSKIH HIS! 
Oglasite se z nacrti v trgovini, kjer boste dobili strokovne na
svete o uporabnosti posameznih materialov in potrebni kolicini. 
Ves potrebni material vam bomo po ugodnih cenah preskrbeli 
in prepeljali na vase gradbisce. Trgovina ima svoje pr.Jstore 
pri upravni stavbi podjetja in obratuje od 7. ure zjutraj do 

15. ure popoldne. 

Potrosniki, obiScite novo trgovino! 

»Kaj menite, zakaj je nekoe 
tako bujno kulturno zivljenje 
sedaj usahnilo ?« 

»Veste, dandanes je ze zelo 
tezko dobiti mladino, da bi ce
le mesece hodila ob veeerih 
na naporne dramske vaje. Tu 
je treba mnogo samodiscipli
ne. Sedaj sem ze dve leti pred
sednik KPD, pa imam dosti 
tezav. Zlasti za moske vloge 
je tezko dobitJ igralce. Dru
stvo ima tudi probleme s kul
turnim domom, ker ga je tre
ba stalno popravljati. Pri ob
novitvi podrtega odra so nam 
mnogo pomagali odborniki ob
einske skupscine, da smo do
bill potrebna finanena sred
stva.« 

»Imate kake naerte za le
tos ?« 

»Rad bi, da bi pripravili ka
ko ljudsko "igro z vecjim stevi
lom igralcev. To ljudje radi 
gledajo.« 

Pogovor je za tern tekel o 
kinu na Rakeku. Po dveletnem 
zastoju so spet redne predsta
ve. Tezko je ustreci zeljam 
gledalcev, ker mladina zeli so
dobne filme, starejsim pa so 
ljubsi zgodovinski. -

>>Ali imate kako posebno ze
ljo v zvezi s kulturnim pro
blemom na Rakeku ?« 

>>No, v sedanjih razmerah je 
to bolj sen, pa vendar. Kot 
menda vsi Rakoveani tudi jaz 
zelim, da bi nekoe imeli nov 
kulturni dom v srediscu Ra
keka. To bi v mnogocem vpli
valo na delo drustva in sploh.« 

Tako se je pogovor koncal. 
Saj bi se lahko se marsikaj 
pomenila. Z Metodom Arkom 
ni treba iskati teme za razgo . 
vor. 

DANE MAZI · 

BRESTOV 
STANOVANJSKI BLOK 

HITRO NAPREDUJE 

Zadnji izmed treh blokov s 16 
stanovanji pri tovarni Brest bo 
kma1u gotov. v objektu se ze iz
vajajo obrtniSka dela, kasneje pa 
se bo napravil se fasadni omet, 
ko bo vreme dovolj ugodno. Grad
njo finansira SGP ••GradiSce« iz 
Cerknice po nacinu gradnje sta
novanj za prodajo. Ko bo blok 
gotov, bo vsa stanovanja prevzel 
LIK >>Brest« iz Cerknice. Na 
••GradiScu« sedaj zbirajo kupce 
za nov blok, ki bi stal ob cesti 
na Tabor. Zaeeli bi ga graditi le
tos in ga pokrili, drugo leto pa 
koncali. 

Dopis iz Kanade 

En a • 
IZ 

Mihlnovga 
Kdo od starejsih Cerkljanov se 

ne bi spominjal pa
triota cerkniskega originala, Mi
hlnov-ga Korl-na? 0, pac. Ker je 
bil' moz majhne postave, ziv in 
g1bcen, predvsem hitrih nog, se 
ga je prijelo ime, ki mu je prav 
pristojalo: KORLICEK. Ker je bil 
Korlicek zaporedno veeletni polj
ski varuh in cuvaj, je razumljivo, 
da je bil obenem tudi strah in 
t repet tedanjih crednikov, pastn·
jev, pastiric in pastirckov, pa naj 
bi bilo to na Slivnici, Pod zatro
pom, na Rancerebri, na Cisti stra
ni, ah pa v Krivih doleh, kjer je 
bila bitka med Napoleonovo in 
avstrijsko armada. 

Zares nenadkriljiv je bil ta nas 
Koriieek v svoji sluzbi. Nikoli ni
kjer ga niso pastirji opazili, ce 
je pa klub vsej pazljivosti pastir· 
jev kaksna nagajiva krava zasla 
v sosedovo deteljo ali v ogrado, 
je bil skoraj vedno Korlicek tisti , 
ki je zivince pognal iz skode, obe
nem pa glasno ponavljal: ••Fan
tick! - kronce, - kronce !« To je 
pomenilo, da bo lastnik zivineeta 
placal eno krona od glave v Kor
lickovo torbo, povrhu pa se po
vrnitev skode. Seveda, v takem 
primeru je prise! pastir domov 
sam, brez zivine, za protiuslugo 
mu je gospodar se usesa · navil, 
zlasal, pa tudi kaksna bunka je 
padla po grbi. Pastir je bil tudi 
prikrajsan pri zasluzku. 

Zdaj pa k storiji: 
Lepega nedeljskega popoldneva 

nas je vee pastirckov v dogovoru 
pognalo zivino visoko Pod zatro
pom, potem pa smo se sesli ob 
vznozj u Ostankovega zleba, da bi 
igrali tedaj najbolj priljubljeno 
past irsko igro: KOZO SPODBI
JAT. V oC!tnem namenu, da nas 
vse zamoti, in da pri tern poza
bimo na zivino, se nam je od ne
znano kje prismolil Korlicek. Kar 
iz tal je zrasel. Rekel je : >>J a, vi
dim, da ste se me ustrasli, pa nej 
trejba se me bat. Sej nejsm toku 
zleht, kokr zgledam. No ja, ce 
boste pridni, vam born pa povej
dou, kaj se je mjeni urajmalu 
enkrat, ko sm se njega dni hodu 
srnaka cakat.« 

Hitro smo posedli po resju in 
grvinah, Korlicek pa stoje, oprt 
na ukrivljeno drenovko, nas je 
najprej vse po vrsti pogledal prav 
predirno s svojimi crniffil oemi. 
ki so bile tako hude, da bi se 
drasa hipnotizirale, pa je zacel 
pripovedovati: 

»De bo za vinkstne prazn"ike kej 
mesa u bajti, sem enkrat zgudej 
zj utrej vzeu mojo flinto, ki sm 
jo imu skrito za bangerjem, uca
sih pa pod spampetom, pa jo 
mahnem po zevrtah, med ogra
dami, u gmajno, pa u grmuje, pa 
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tor be 
Korlna. • • 

u gozd. Tam cakam en cajt, sto
jim, nc. Sedem na star parobek 
in spet cakam, nc. Pa se eakam' 
no pa je cez en cajt nej kaj 
mano zesumejlu. Jest se ozrem 
prou pocasi, pa vidm tacga lejp
ga srnaka, ki naravnost mjene 
gleda. Jest vzdignem mojo flin
to, pocilem, - prtisnem petelin
cka, - pa ne, pogledam flinto 
flinta je prazna. Potiplem po 
zetah, pulfr je, a sritlnov nej
mam. Srnak me se zmiram gleda. 
Pugledam okul sjebe, kaj bi? Pa 
zagledam nad saba prou lejpe 
zrejle cesnje. Brihtna glava. Brs 
j1h nasmukam pouhno pjest, jih 
pozublem, koscice pa nabij em u 
flinto. Srnak rrie se zmiram gleda 
kaj dejlam. Jest se enkrat poci
lam. Glib takrat se je pa rogac 
obrnu in mi je pokazou zadni 
konc. Jest prtisnem, in to rajzo 
je pa uzgala. Zagrmejlu je, in tu
di pokadlu se je precej , ko je pa 
sapca rezgnala dm sm su pogle
dat, ce bo kej pobrat, pa je blu 
samu malu krvavu. Slejd je pa 
kazou, de jo je rogac popihou u 
Mrtinsko gmajno, da bo tam na
prej travo tlacu. - Ob lejtu oso
rej me je spet prjelu, da bi su 
na pocak. Pograbim mojo staro 
flinto, pa zginem u gmajno; in 
nej postajna, de me je zaneslu 
prou na moj stari stant. P a ne 
cakam dougu; kar t i pride glih 
t isti srnak, ki sva se poznala ze 
od lanskega lej ta. Se prejdn sem 
ga mogu poet, se je zlud1 na hitro 
obrnu, pa zginu u grmuje. In ta
krat sm pa natancnu vidu, de mu 
je iz zajdnega konca rastla taka 
lejpa eejsnca, dvej klaftre douga, 
pa usa je bla u cvejtji. Kvatre po 
tistem sm pa od strani slisou ud 
ungauga Gasperja, ki je pravu u 
ostariji u Zajfenci, de je tisti Ko
robieen, ki je za jagra pr Mrtin
skem Cesarji, upihnu lepu reje
nega srnaka, in tisto eejsnco je 
obrau. Sej da mu jih je prnesu 
dva prou zvrhana mjerneka . . . ! 

Pretkani Korlicek je ves cas, 
ko nam je pravil to njegovo do
mislico, skrivoma pogledoval, ka
ko se je nam poverjena zivina, 
pomalem pnpasla k Podzemalen
skim njivam. Pastireki smo seve
da bili prevec zamaknjeni v Kor 
licka, da bi to opazilil, in ko je 
uvidel, da je namen dosegel, m 
skoro vsa zivina v Peclovi dete
lji, takrat je pa Korlieek zmago
slavno pripomnil: »Zdaj ste pa 
moji. Fantieki kronce, kronce! Pa 
sem vas zrihtov? 

Kaj smo doziveh in kaksen je 
bil zakljucek tiste nedelje zvecer, 
si vsak sam lahko predstavlja. Od 
vee strani je blo slisat: 0 jej , -
o jej, auuu auuu . .. 

Matija Otonicar 

V trgovini dobite tudi izdelke, ki ste jih doslej tezko dobili: 
vse vrste profilnega zeleza, zelezne cevi, betonsko zelezo, stcklo, 
trstika, terazzo ploscice, terazzo pesek, keramicne ploscice, izo
lacijski materiali, betonske in salonitne cevi, vse vrste kritin, 
Zieniki in vsi drugi osnovni gradbeni materiali. Stranski obrati 
podjetja »Gradisce« celo dolocene kovinske maleriale preclelajo 
v izdelke taifo da jih graditelji lahko takoj uporabijo na svojih 

objektih. Franc Strazisar in njegova hcerka Zalka Mlakar v teh dneh pridno prevazata hlode z motornim colnom 
preko CerkniSkega jezera. V ta namen je kupil StraziSar nov motor ••Lamo«, s katerim je vee kot zado
voljen. Povedal je, da spravi seda.j tudi do 15 kub. metrov lesa preko vode v enem samem dnevu. 

------- -
,- ·;_ - - -- -
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za zacetek mednarodnega turisticnega leta nasa serija clankov, ki jib piSe Milan Govekar: 

0 otroku; ki ga imajo vsi radi, 
nihce pa zanj ni odgovoren (Ill) 

Bralci naj nam ne zamerijo, ce 
za uvod v danasnji prispevek po
novimo ci tat iz novoletnega raz
govora predsednika obcine tova
risa Franca Kavcica z nasim so: 
delavcem: 

.. Stejem si v prijetno dolznost, 
da lahko povem, da je ze izdela
na vsa potrebna dokumentacija v 
zvezi z ojezeritvijo CerkniSkega 
jezera, pri cemer nam je veliko 
pomagal tudi Sklad Borisa Ki
drica. 2e v naslednjem letu (to 
naj bi bilo letos, op. urednistva) 
zacenjamo z realizacijo projek-
tov.•• . 

Kakor po brezstevilnih doseda
njih razpravah o usodi Cerkni
skega jezera koncno le vema za 
dokoncno izbrano resitev (zama
sitev vseh ponorov, nov odtok z 
zatvornicami, zgrajenimi na ob
mocju Velike in Male Karlovice) , 
pa bi bilo zanimivo izvedeti, kje 
naj bi dobili sredstva za realiza
cijo teh projektov. 

Po planskih podatkih bi potre
bovali 56 milijonov S din. Obcina 
jih ne more prispevati. Jih bo da
la, posodila ali kakorkoli ze odo
brila sirsa druzbena skupnost, jih 
bomo dobili v inozemstvu, ki je 
menda pripravljeno financirati 
realizacijo omenjenih projektov ? 

Ko smo povprasali za odgovor 
tovariSa Mihajla Misica, tajnika 
Turisticne zveze Cerknica, ni ve
del mc dolocnega odgovoriti. 
»Vern le to, da se predstavniki 
obcine pogajajo v L"jublj arii, med 
drugim pri Skladu Borisa Kidri
ca. Upam, da njihov trud ne bo 
zaman.•• 

povedal, da bi tedaj morali pro
dajati vstopnice za stojisca! 

Ceprav gre za novost v razve
drilu in zabavnem zivljenju na
sih obcanov, je vendarle zanimi
vo in pohvalno tudi tisto, kar so 
pripovedovali nastopajoci artisti. 
Dovolj bo, ce ponovimo eno samo 
njihova misel: »Nismo pricako
vali, da bomo imeli taka kultur
no in dostojno publiko med ljud· 
mi, ki te oblike razvedrila niso 
vajeni!« 

Se posebej pa je razveseljiva 
ugotovitev, da vsaj doslej, odkar 
se je tudi nocno zivljenje nase
lilo v Rakov Skocjan, tamkaj ni 
bilo nobenih izgredov. Pravzaprav 
pa tudi cez dan in se bolj v noc
nih urah ze dolgo v Skocjanu ·ni 
bilo take tisine in miru, kot je 
zdaj, odkar imajo v hotelu tudi 
nocno zabavisce. Morda prav to 
pomeni najboljsi odgovor vsem 
tistim kritikom, ki so otvoritev 
bara v hotelu Rakov Skocjan po-

istovetili s skrunitvijo narave na 
podrocju tega edinstvenega na
ravnega parka. 

Kot smo ze omenili, se na 
splosno povecuje obisk Rakovega 
Skocjana in s tern tudi promet, 
ki ga ustvarja Hotel Bungalov. 
Taka se pocasi le zacenjajo vra
cati dosedanje investicije v hotel
sko zgradbo. 

Obisk je ze toliksen, da TGP 
Skocjan ze razmiSlja o najemu 
zasebnih weekend hisic, da bi 
lahko prenocil svoje goste. Seda
njih 14 hotelskih lezisc namrec 
skoraj v celoti zaseda osebje in 
pa nastopajoci artisti. 

Marsikateri gost pa bi v Skoc
janu rad ostal tudi dlje, da bi se 
v miru nauzil taka razvedrila kot 
naravnih lepot, vendar po krat
kem postanku takoj odide, ker 
ne ve, kje bo za noc ali dve dobil 
streho nad glavo. 

Hkrati s tern v TGP Skocjan 
Rakek razmiSljajo tudi o dogra
ditvi in povecanju hotela, da bi 
se po tej poti svojim gostom lah
ko nudili popolne turisticne usluge. 

Drugo k drugemu: samo obi
lica naravnih lepot prav nic ne 
pomeni, ce jih ne znamo izko
ristiti; torej zainteresirati doma
ce in tuje turiste, da bi pogosteje 
prihajali med nas. Nocno zivlje · 
nje v Hotelu Rakov Skocjan pri 
nas za zdaj pomeni enega prvih 
uspelih poskusov, kal<o tudi vnov
cevati naravno lepoto in boga
stvo, ne da bi zategadelj lrpela 
njihova prvobitna podoba. 

Prihodnjic: 
+ Turisticno povezovanje z ob

cinami v sosednji Hrvatski 
+ Kdaj bo grad Sneznik odprt 

za javnost? 
+ Odmevi 
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Upamo, da sta mladi soji vseeno teknili srecnemu lovcu, ceprav ju je 
na drugi pomladni dan skupaj s svojim »konjickom« celo popoldne 
pustil na vrocem soncu pred Hotelom v Rakovem Skocjanu, kamor je 

»samo za minuto stopil, da bi si duso privezal.« 

Predsednik obcinske skupscine 
tovaris Kavcic je povedal, da . se 
sicer truaijo na vse mogoce na
cine, da pa dvomi, da bi v tre
nutni situaciji kdor koli razen 
inozemcev lahko prispeval ali po
sodil potrebna-sredstva. 

Kolikor vema, doslej nikomur 
izmed domnevno zainteresiranih 
inozemskih partnerjev se ni bila 
poslana ponudba za pogodbo o so
delovanju pri ojezeritvi Cerkni
skega jezera. 

V ••republiki••, torej v okviru 
Slovenije, po nasih informacijah 
tudi nihce nima toliko sredstev 
odvec, da bi lahko tak"oj v ojeze · 
r itev Cerkniskega jezera investi
ral okoli 70 milijonov S din, ko
likor bi vsa dela veljala po da
nasnjih cenah . 

Medklubska eksku rzija v 
»Najdeno jamo« pri Lazah 

PRVI LESNOINDUSTRIJSKI 
TEHNIKI IZ ODDELKA ZA 

ODRASLE V CERKNICI 

Po napornem studiju zadnjih 
semestrov so si pridobili po
klic tehnika stirje delavct LIK 
Brest Cerknica in to: 

Hrastnik Franc, 
Lovse Ivan, 
Skerlj Ivan, 
Urh Tone. 

Po vsem tern sodec bo nase 
prelepo jezero tudi za letos ostalo 
- brez ocetov! 

• 
Drugi del danasnjega sestavka 

tudi namenjamo temi, ki smo jo 
napovedali v prejsnji stevilki na
sega lista. 

Kaj smo torej videli v Hotelu 
Rakov Skocjan? 

Odkar so 2. marca v kletnih 
prostorih odprli bar z mednarod
ni m programom, se je obisk Ra
kovega Skocjana, posebej pa se 
hotela, mocno povecal. K temu je 
nedvomno veliko pripomogla bolj
sa kvaliteta uslug, ki jih nudi 
TGP »Skocjan« Rakek, ki je z 
lanskim majem hotel prevzelo v 
upravljanje. Bar z mednarodnim 
programom in dvema strip tease 
plesalkama pa seveda pomeni naj
vecjo mikavnost, saj prinasa prvic 
v zg6dovini nase obcine tudi med 
nas kancek nocnega zabavnega 
zivljenja, kot ga poznajo v vseh 
vecjih srediscih po domovini in 
v svetu. 

Po informacijah, ki jih je po
sredoval vodja gostinske enote 
TGP »Skocjan<< Rakek tovariS 
Vukicevic, ze zdaj vsak vecer, ko 
se ni sezone, niti si bar se ni pri
dobil imena, prodajo poprecno po 
35 vstopnic, taka da imajo zase
denih poprecno po dve tretjini 
vseh sedezev. Zgolj s tern so ze 
placani vsi stroski! Ob koncu 
tedna, zlasti se ob sobotah in v 
nedeljo, pa je naval toliksen, da 
bo bar kmalu postal premajhen. 
Barman Tone Kovac je v sali 

Novi upravnik Doma na Slivnici 
tovaris Zdravko Troha se prito
zuje, da je njihov dom premalo 
obiskan. Zdaj na pomlad in vse 
do pozne jeseni bo sicer nekaj 
bolje, ampak pozimi je na Slivnici 
vse mrtvo. »Skoraj tako, kot bi se 
cat·ovnice odsle od nas,<< pravi to
varis Troha. »Ce pa bi imeli zic
nico, potem bi Slivnica najbr:i 
prekosila Hotel v Skoc
janu, pi ceprav sta v sestavu iste
ga podjetja.« - »Nimamo nic 
proti, ce Dom na Slivnici kar pre
stavis k nam v Skocjan,« je takoj 
dodal Tone Kovac, barman v ra
lwvskem hotelu. »Pri nas bi krva
vo potrebovali teh 38 postelj, ki 

tultaj samevajo prazne!« 

Jamarski ldub Ljubljana je or
ganiziral medklubsko ekskurzijo 
v »Najdeno jamo•• pri Lazah. Na
men te akcije, k1 je bila v noci 
od 25. na 26. februarja, je bil 
ogled jame. Akcije se je udelezilo 
preko 30 jamarjev iz Postojne, 
Rakeka, Sezane, Divace, Domzal, 
Logatca in Ljubljane. 

»Najdena jama•• je bila doslej 
v glavnem znana le ljubljanskim 

ker imajo tu svoje 
raziskovalno podrocje. Zadnja le
ta so dosegli v tej jami lepe uspe
he. »Najdena jama•• je bila zna
na ze nekaj desetletij; vendar v 
zelo majhnem obsegu. Ljubljan
canom pa se je pred let!, po vee . 
dnevnem kopanju posrecilo skozi 
pasazo predreti v ogromen globok 
prostor imenovan »Velika stirna«. 
Na dnu te globocine je podzemski 
tok Ljubljanice. Poleti in zlasti 
v jeseni l. 1964 so se jim pri raz
lskovanju uresnicile zelje, da pro
drejo prav v osrcje »Lanskega 
vrha« in morda se dlje. Meseca 
julija so splezali na drugo stran 

V Rakovem Skocjanu 
vedno vee pocitniskih his 

Pred dvema letoma je projek
tivna organizacija izdelala zazi · 
dalni nacrt za izgradnjo 40 pocit
niskih hiSic na posebnem prosto
ru v Rakovem Skocjanu. Zaradi 
velikega stevila obcanov, ki so se 
zanimali za gradnjo tovrstnih hi
sic, so skoraj ze vsi prostori od
dani, 23 hisic pa je ze zgrajenih . 
Ker je gozd v upravljimju pri 
Gozdnem gospodarstvu v Postoj-

ni, so se lastniki hiS, obcinska 
sk,upscina in Gozdno gospodar
stvo dogovorili o redu, ki bo vla
dal v naselju in katere smreke 
bo potrebno posekati, da ne bo 
nastajala skoda na hisicah. Pogo
varjajo se tudi o viSini komunal
nega prispevka, da bo lahko ob
cinska skupscina investirala naj
nujnejse komunalne naprave. 

»Velike stirne« v »Dvorano sti
rih•• in v istem mesecu odkrili in 
raziskali ogromno »Rutikovo dvo
rano••. Opogumljeni od tega uspe
ha so se v septembru istega leta 
zagnali v navpicno steno nad »Ve
lika stirno•• in dosegli rezultat, 
ki je bil vreden vseh muk in te
zav. Preplezano smer, ki se danes 
ni kaj preprosta, so imenovalJ 
»Metodovo precnico••, po mladem 
jamarju Metodu Di Batisti, ki je 
z veliko plezalsko spretnostjo prvi 
prisel do vhoda novo odkritega, 
proti severu speljanega rova. To 
je suh nekdan<ji rov, pokrit po 
dnu s podovi, s1go in ilovico, ven
dar se spuscajo na njegovi desni 
in levi, pa tudi v dnu samem ro
vi, ki vodijo v nizjo, se sedaj 
aktivno vodno etazo. Dolg je 700 
metrov in se imenuje »Riparski 
rov«. Ta rov se razcep1 se v levi 
in desni »Borisov rov«. V istem 
letu so odkrili se rov na drugi 
strani »stirne«, ki vodi v »Dvo
rano stlrih••. 

Jama je zelo zanimiva, kajti 
poleg obicajnih kraskih tvorb in 
zivih bitij, najdemo nekaj po
vsem zanimivih posebnost1. V 
»Borisovem rovu•• najdemo jam
sko mokrico, ki se nahaja samo 
se na »Logarcku•• in pri izviru 
Ljubljanice na Barju. V to jamo 
se je zatekel tudi jamski hrosc 
Brzec. Teh predstavnikov z1vega 
sveta je zelo malo. Doslej so zna
na le stiri najdisca. 

V zgodnjih jutranjih urah so se 
utrujeni jamarji drugi dan zbi
rali v gostiscu v Lazah. Kljub 
utrujenosti so mladi jamarji se 
dolgo veselo kramljall ob skode
lici caja. 

Akcija je v glavnem uspela. 
Franc Stedaj 

Naslednja skupina bo pola
gala zakljucni izpit v maJU. 
Prvim diplomantom cestitamo 
za dosezen uspeh! 

Delavska univerza 
Cerknica 

Se nekaj dni in ribici bodo spet 
prisli na svoj racun. S 1. majem 
bodo namrec ponovno lahko vrgli 
svoje vabe v vode Stdena ter 
CerkniSkega jezera, in ce bo pri
jem dober, potlej .•. No, malce se 
pocakajmo, pa bomo videli, kako 

bo s prijemom 
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Sport na Notranjskem 
Nogomet 

Nogometasi Rakeka se ze pre
cej casa vestno pripravljajo na 
spomladanski del prvenstva v 
Ljubljanski nogometni podzvezi. 
Letos bo tekmovalo samo se clan
sko mostvo. Mladinci ne bodo vee 
tekinovali, ker je vecina mladin
cev prestarih. Mostvo bo v spo
mladanskem delu prvenstva se
stavljeno iz istih igralcev kot v 
jeseni. Mostvo bodo tudi pomla · 
dili. V nedeljo 12. 3. so imeli prvo 
preizkusnjo pred spomladanski.m 
delom prvenstva. V Vipavi so 
igrali proti istoimenskemu mo
stvu in izgubili s 3:2. Zmagali bi 
lahko gostje iz Rakeka, ki so vo
dili v drugem polcasu z 2:1. Ven
dar, zoga je okrogla. Imeli so ve
liko priloznosti, ki pa jih niso 
znali izkoristiti. Prva, ki sta se 
vpisala v listo strelcev Rakeka v 
letosnjem letu, sta Arko in Bajc. 
Za mostvo, ki je igralo prvo tek
mo je tudi minimalen poraz 
uspeh. Mostvo Rakeka je nasto
pilo v Vipavi v naslednji postavi: 
Urbas F., Udovic, Oblak, Koro
sec, Preseren, Otrin, Millie B., 
Bojc, Urbas A., Arko, Modic. Mo
stvu Rakeka zelimo v tekmova
nju veliko uspehov in sportne 
srece. 
Rakek : Bela krajina (Crnomelj) 

3:3 
Rakek. - Igrisce primerno za 

igro. Vreme soncno. Gledalcev 

100. Strelci za Rakek: Arko 2, 
Urbas 1. 

Rakek: Urbas F., Raljevic, 
Oblak, Korosec, Preseren, Otrin, 
Misic B., Bajc, Urbas A., Arko, 
Modic. 

V zadnjem kolu jesenskega de
la prvenstva, ki pa je bilo zaradi 
slabega vremena prelozeno na po
mlad, sta se srecala Rake'< in Be
la krajina iz Crnomlja. Z neodlo
cenim rezultatom so gostje lahko 
bolj zadovoljni, saj sta Urbas in 
Bajc zapravila nekaj stoodstotnih 
priloznosti za go!. Rakek pa je 
propustil pnloznost, da premaga 
jesenskega prvaka Ljubljanske 
nogometne podzveze. 

Prvi so povedli igralci Rakeka 
iz enajstmetrovke, ki jo je reali
ziral Arko, ko so igralci Bele kra
jine nepravilno zaustavili Modica 
v sestnajstercu. Gostje so kmalu 
izenacili in povedli z 2 :1 iz enajst
metrovke. Arko pa je kmalu nato 
z najlepsim golom tekme izenacil 
na 2:2. S takim rezultatom se je 
odslo tudi na odmor. V drugem 
polcasu so priSli gostje kmalu spet 
v vodstvo, potem ko je Urbas A. 
zapravil idealno priloznost za do
sego gola. Ko smo ze mislili, da 
gresta obe tocki v Crnomelj, se 
je odkupil Urbas A. za prejsnji 
»kiks« in dosegel svoj letosnji 
prvi gol in izenacil rezultat. Bolj
si del mostva je bila obramba. 

Torej v Grahovo 
TakSen je bil sklep v druzini, 

ker bo Grahovem predstava pod 
naslovom »Sin«. 

»Torej, fant, skoci naprej ter 
kupi vstopnice.« Receno je bilo, 
da bodo po 200 S din. Toda, ko 
pridemo za njim, nam vrne de
nar, razen za svojo vstopnico. 

,..zakaj nisi kupil vstopnic tudi 
za naju dva ?-« 

»Ker sem imel premalo denarja, 
vstopnice -so po 300 S din. No ja, 
jih bomo kupili sedaj. Pri vstopu 
v dvorano je bilo vse polno, se
dezi zasedeni, dobila se je se ena 
modernih klopi ob strani stene. 
Spredaj so se nastavljali otroci 
ter tako ustvarjali vmesne prizo
re, kadar bi clovek rad kaj bolje 
vide!. To je bila se sreca, da je 
zena imela v rokah moj in svoj 
deznik ter tako vcasih katerega 
izmed njih malo odrinila. 

V pricakovanju manjse zamude 
se je zacela zavesa majati, kar je 
dokazovalo, da se priSepetalec 
spravlja na svoje mesto, katero 
se danes malokje vidi. Novejsi 
odri tega vee ne uporabljajo in 
ne spada vee na oder. Med izva
janjem sem vide!, kako se neka
tere oci upirajo v tisto ovalno 
luknjo; tako seveda izgubi izva
janje na kvaliteti. 

Predvsem menim, da morajo iz
vajalci znati vlogo brezhibno, po
sebno tiste odlomke, katere igrajo 
na prosceni, to je, kadar izstopajo 
v ospredje odra ter igrajo loceno 
od drugih. Prav ta priSepetalni 
prostor jim tega ni dovoljeval, da 
bi dovolj izstopali v ospredje. Po
sebno se je to pokazalo pri sinu 
Cirilu ter Heleni. 

Takoj v zacetku je bilo opaziti 
tremo med razgovo!'om oceta ter 
njegovega prijatelja trgovca. La-

sulja oceta je bila premalo ma
skirana na celu. To bi se dalo 
odpraviti s kaksno dodatno gubo 
sminke. Opazilo se je tudi pri si
nu Cirilu, da je v tragicnih tre
nutkih jeze in sploh skozi izva
janje imel ustnice prevec rdece, 
kar je v nasprotju s prikazanim 
dejanjem. 

Pri Heleni, ki je bila sicer lepa 
ter je odrgrala vlogo vse pohvale 
vredno in prisebno, vziveto, bi 
morala z malo truda prikazati v 
zadnjem dejanju vecjo spremem· 
bo potrtosti na obrazu. 

Mati v zacetku nastopa ni na
sla s svojo mimiko pravilnega so
delovanja. Toda v poznejsi igri je 
svojo vlogo prikazala z vso pri
sebnostjo, saj je bila v zadnjem 
dejanju s Heleno v srediscu po
zornosti ter s svojim materinskim 
dejanjem prikazala zelo vziveto 
vlogo in resila tragicno vrzel, kar 
je na gledalce mocno vplivalo. 

Dr. Trdina je svojo vlogo od
igral zelo dobro, vendar bi kot 
tak lahko nasel boljsi rekvizit za 
svojo potovalko. 

Zeleli bi, kot je bilo videti iz 
nabito polne dvorane, se vee tak
snih prireditev. s tern se dviga 
kulturni nivo vasi in to zaposluje 
mladino, toda treba jo je priva
biti ne samo na predstave, ampak 
tudi k sodelovanju. 

Tamo 

Knjrznica v Cerknici je od
prta vsak dan razen nedelje 
od 14. do 17. ure. 

V knjiznici je nabavljeno 
precej novih knjig. 

ZBOR DELOVNE SKUPNOSTI VZGOJNO V ARSTVENEGA 
ZAVODA CERKNI CA 

razpisuje 
prosto delovno mesto 

KUHARICE 

P n g o j 1 : kvalificirana ali polkvalificirana kuharica z nekaj 
prakse na takem delovnem mestu. Nastop sluzbe 17. aprila 1967. 

Rok prijave 6 dni po objavi. 

OPOZORILO! 

Svet Krajevne skupnosti J. P. Cerknica opozarja star!;e, da 
naj ne puscajo samih otrok na igrisce na Taboru, ker se ni 
dograjeno, ter se ni poskrbljeno za nadzor nad igrajocimi se 
otroci. 

V primeru nezgode svet Krajevne skupnosti ne odgovarja 
za morebitne posledice. 

Kosarka 

Rakek : Cerknica 52:66 
Rakek. - Telovadnica na Par. 

tizanski cesli. Sodnik Zust. 
Rakek: Klemenc 12, Sterzaj 22, 

Kovac 14, Korosec 4, Zalar. 
Cerknica: Popek 14, Petrovcic 

24, 4, Novak, Telic 4, Urbas 
8, Rts 2, Razdrich 10. 

Po dolgem casu sta se v telo
vadnici na Rakeku pomerila med 
seboj ze tradicionalna nasprotni

Rakek in Cerknica. To pa je 
btl obenem tudi prvi nastop ra
kovskih kosarkarjev v domaci te
lovadnici v letosnjem letu. Ze 
pred tekmo se je vedelo, kdo bo 
zmagovalec, saj je bilo iz Rakeka 
samo pet igralcev, iz Cerknice pa 
je pripotovala naj boljsa postava. 
Po pozdravu obeh mostev se je 
tekma pricela z vodstvom Rakeka 
2 :0, vendar so igr alci Cerkni ce ta
koj izenacili in povedli. Vodstvo 
so stalno vecali, tako, da se je 
polcas koncal z 32 :26 za Cerknico. 
Drugi polcas je v zacetku pripa
dal igralcem Rakeka, ki so naj
prej rezultat izenacili, nato pa 
povedli. Korosec pa je moral za
pustiti igro, ker je sel igrat no
garnet, zamenjal pa ga je manj 
rzkuseni Zalar. To se je poznalo 
tudi v igri sami. Rakovski igralci 
so zaceli gresiti in igrati nepove
zano. Igralci Cerknice so to izko
ristili in pridno polnili kos Ra
keka. Zmaga Cerknice je zaslu
zena. Najboljsi pri Rakeku je biJ 
Korosec in Stedaj, zadovoljila pa 

tudi Klemenc in Kovac, ki je 
prise! iz JLA. Pri Cerknici pa sta 
bila najboljsa Petrovcic in Popek. 
Sodnik ni bil kos tezki nalogi, 
tekmo je vodil zelo slabo. 

Takih srecanj si se zelimo, saj 
s tern povecujemo kakovost in 
mnozicnost tega sporta pri nas. 

Janez Klemenc 

PRVENSTVO SLOVENIJE 
V KEGLJANJU 

TUDI V CERKNICI 

Kegljanje dobi,va v Cerknici 
vsako leto vee privdencev, kljub 
temu, da nekateri se vedno godr
njajo, ces, da je to sport le pe
scice dolocenih posameznikov iz 
Cerknice in Rakeka in, da drugi 
obcani nimajo od tega nic. Ven
dar ni tako. Kegljaski klub Brest, 
ki ima v svojih vrstah ze precej 
clanov, je v triletnem obdobju , 
torej od svoje ustanovitve pa do 
danes, vzgojil nekaj dobrih keg
ljacev, ki so kot ekipa »Bresta« 
ponesli ime Cerknice sirom Slo
venije in tudi izven nasih meja 
v NDR, CSSR in Avstrijo. Z uspe
hom pa nastopajo tudi v slovenski 
kegljaski ligi in z vsakim konca
nim prvenstvom so za nekaj mest 
blizje najboljsim. Tako. so bili le
ta 1965, ko so priceli tekmovati 
v ligi dvanajsti, leto dni kasneje 
ze deveti, letos pa pravijo, da se 
morajo uvrstiti na dr:Zavno mo
stveno prvenstvo, kjer ima pra
vico nastopa prvih sedem ekip. 
Upamo in jim tudi iskreno zeli
mo, da se jim zelj_a uresnici. 

Letosnje republisko prvenslvo 
pa ima glede na prejsnja nekoliko 
spt·ememb. Letos ima namrec 16 
najboljsih slovenskih ekip in si
cer: Triglav (Kranj), Branik (Ma
ri bor), Jesenice, Brest (Cerknica), 
Celje, Ljubljana-Center, Lokomo
tiva (Maribor), Gradis (Lju blja
na), Pionir (Novo mesto), Slovenj 
Gradec, Slovenija ceste (Lj u blja
na), Slovan (Ljubljana), Kr·anjska 
gora, Fuzinar (Ravne), Konstruk
tor (Maribor) in Ljubelj iz Trzica 
po dva nastopa na kegljiscih v 
Ljubljani, na Ravna h in v Cerk
nici. Torej bodo cerkniski ljubi
telji kegljanja prisli na svoj l"a
cun, saj bodo ali pa so ze videli 
na delu najboljse kegljace v Slo
veniji. Prvenstvo bo zakljuceno 
16. aprila, do sedaj pa je bilo ze 
odigrano pr·vo kolo na vseh keg
l.iiScih in so bili dosezeni nasledni 
rezultati : 

Kegljisce Brest v Cerknici: 
Slov. Gradec : ..Slovan 6503 :6408 

(prvi nastop); 6497 :6603 (drugi 
nastop; 

Pionir : Konstruktor 6474:6451; 
(6575 :6387) ; 

Triglav : Gradis 6691 :6332; 
(6648 :6398); 

Kegljisce Maksa Perea 
v Ljubljani: 

Lokomotiva : Ljubelj 6550:6436 ; 
(6599 :6520) ; 

J esenice : Fuzir\ar 6698 ·6503 · 
(6722 :6476); . ' 

Slovenija ceste : Slovenj Grader 
6602 :6544 ; (6489 :6496); 
Kegljisce Fuzinar·ja na Ravnah: 
Celje : Slov. ceste 6875:6745; 

(6776 :6775) ; 
Brest : Kranjska gora 6752 :6781: 

(6807 :6725). . 
Igralci Bresta so dc;>segli nasled

nje rezultate: H omovec (824 in 
847), Koscak (847 in 874), Arko 
(839 in 797), Kocevar (877 in 817), 
Zorman (789 -), Kos (817 in 840) , 
Presern (- 849) , Tornic (850 in 
836) , Grom (909 in nov rekord 
ravenskega kegljisca 947 kegljev) . 

Branik : Ljubljana-Center 
7002:6787 (6885 :6779). 

Trenutni vrstni red ekip na po · 
sameznih keglj iScih po prvem ko
lu pa je: 

Cerknica: Triglav 2, Pionir 6, 
Slovenj Gradec 6, Slovan 7, Kon
struktor 10 in Gradis 11 kazen
skih tock. 

Ljubljana: J esenice 2, Lokomo
tiva 5, Slovenija ceste 7, Slovenj 
Gradec 8, Ljubelj 10 in Fuzinar 
11 kazenskih tock. 

Ravne : Branik 2, Celje 6, Ljub
ljana-Center 6, Brest 7, Kranjska 
gora 10 in Slovenija ceste 11 ka
zenskih tock. 

V drugem kolu pa bodo v Cerk
nici (od 18. marca do 16. aprila) 
gostovale se ekipe: Kranjske go
re, Ljubelja, Slovenija ceste, Lo
komotive, J esenic, Fuzinarja, Bra
nika, Celja, Ljubljane-Center in 
seveda ekipa domacina Bresta. 
Poleg tega pa imajo Cerknicani 
se dva nastopa na kegljiscu Ma
ksa Perea v Ljubljani. 

Janez Telic 

Mladlm telesno vzgojo in sport 
Naj zacnem s poraznimi ugoto

vitvami, da ima dobrsen del nase 
dorascajoce mladine take ali dru
gacne telesne hibe. Najvec mla
dih ima nepravilno telesno ddo, 
slabo razvito misicje, ploska sto
pala itd. Stanje se bistveno ne 
izboljsuje, od bliznje prihodno
sti pa tudi ne moremo kdovekaj 
pricakovati. 

Na sestanku sveta starsev na 
Osnovni soli Cerknica je tekla 
beseda tudi in predvsem o tern, 
kako zagotoviti ucencem kvali
tetno telesno urjenje v potrebnih 
ustreznih sportnih objektih. Sta
nje je slej ko prej slabo. Vadba 
v solski avli ne more biti kvali
tetna. Dvorana Kino podjetja 
Cerknica, katero koristimo nekaj 
mesecev, bistveno ni resila pro
blema. Vadba na prostem je od
visna od vremena, pravzaprav od 
razmehcanosti terena. 

Svet starsev osnovne sole Cerk · 
nica, pedagogi sami in vsi, k i jim 
je pri srcu zdrav razvoj mladih 
!judi, menijo, naj se cim prej 

zberejo potrebna sredstva za do
graditev solskega poslopja - dvo
rane za telesno vzgojo. Takoj naj 
se dogradi zaceto igrisce za roko
met, kosarko in druge sportne 
igre pri osnovni soli. (Asfaltira
no igriSce in telovadnico bi kori
stili vsi.) Oba objekta sovpadata 
v nacrt sistema igriSc in vezbaliSc 
ob soli. 

Kaze, da se je ustavilo pri vpra
sanju, kdo naj bo nosilec grad
nje. Naj bo to sola, ki nima sred
stev? Vprasanje je, ce bi to bilo 
latrko TVD Partizan Cerknica, ki 
je in ki ga ni? Najbolje bo, da 
bi bila Krajevna skupnost Cerk
nica nosilec gradnje, pomagati pa 
bi ji morali vsi zainteresirani -
to je mi vsi. Sredstva, ki bi jih 
potrebovali za igrisce niso takJ 
velika, mladi so pripravljeni na 
prostovoljno delo, tudi zaceto je 
bilo tako. 

Nekaj dobre volje in r azum e
vanja pa bo slo, cakati ne more
mJ vee. 

FRANC STERLE 

St. 4 - 1. aprila 1967 

In memoriam 
V prerani mladosti nas je 

8. marca za vedno zapustila na
sa priljubljena prijateljica, so
delavka in aktivistka Marjan
ca Albreht. Zahrbtna bolezen 
ji je pretrgala tako rano nit 
njenega polnoobetajocega ziv
ljenja - saj je dopolnila sele 
dvaindvajseto pomlad. 

Marjanca se je rodila 10. ju
lija 1944 v Ljubljani. Svojo 
nezno mladost je prezivela v 
krogu skrbnih starsev. Ko ji je 
bilo pet let, je zbolela za skr
latinko. Bolezen ji je zapustila 
sledove na premalo odpornem 
mladem srcu. 

Vseh sedemnajst let je bole
zen pogumno prenasala - ni
koli ni tozila ali vzdihovala. 
V sluzbi v rakovski banki so 
jo poznali vedno kot nadvse 
vestno, vedno pripravljeno 
vsakomur pomagati. Moe nje
ne volje v premagovanju te
zav pa se je odrazala tudi v 
tern, da je ob delu se izredno 
studirala na srednji ekonom
ski soli. Studirala je uspesno 
in bi Ietos lwncala ze tretji 
Ietnik. 

Nenehno se :ie izobrazevala 
ob njenih tako priljubljenih 
vsakovrstnih literarnih knji
gah. Pri premagovanju vseh 
tezav je imela Marjanca naj
mocnejso oporo v svojih do
brih in Ijubeznivih starsih. 

Marjanca je bila zgleden 
primer delovne pozrtvovalno
sti, tovariStva in zavestne de
lovne discipline - tudi, lw je 
aktivno delala v mladinski or
ganizaciji kot clanica obCin
skega mladinskega komiteja. 
Njena skromnost, odkritosrc
nost in osebna postenost so ji 
ustvarili velik ugled med vse
mi, ki smo jo poznali. To naj
bolje potrjuje stevilno sprem
stvo in poklonjeno cvetje na 
njeni zadnji poti 11. marca t. I. 
Ostala nam bo v nepozabnem 
spominu. 

Franc Stel'iaj 

Obvestilo 
Sporeda ldnematografov do za

kljucka lista nismo prejeli. 

Urednistvo 

gk.s 

13M FMFE.EMM.FF.F iii MEW MAl MIME 

lzhaja mesecno - lzdaja Obcinski od· 
bor SZDL Cerkrjica - Urejuie uredniski 
odbor: Slavko Berglez, Danilo Mlinar, 
Janez Logar, Mihael MiSiC, SreCo Lon· 
car, Milan Strle, .!:tefan dr. 
Boris Kravanja, Mirko .!:uligoj, Sreco 
Kraiovec Milan Govekar in Milan :Ziv
koviC - Glavni in odgovorni urednik : 
Danimir Mazi - TehniCni urednik: Da
nilo Domajnko (Delavska enotnost) -
NasiQv uredniStva in uprave: nGios 
Notranjske .. , Obc. odbor SZDL Cerkni· 
co- 2iro racun: NB Rakek, 5051·678·108 
- Leino narocnina je 6 N din (600 S 
din), posamezrli izvod 50 par (50 S din) 
- Za tujino 1 USA $ - Tiska tiskarna 
Ucnih delavnic Zavoda za slulno in 

govorne prizadete v Ljubljani 
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